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Nieuwjaarstoespraak 
 
Waarde geloofsgenoten, 
 
Zoals u merkt verandert de natuur rond om u heen. Zomers zijn droog en warm en de winters nat en 
veel minder koud. De wijzigingen volgen elkaar in een rap tempo op en het lijkt dat wij er niets aan 
kunnen doen. De paus heeft een encycliek over Gods schepping, de natuur geschreven, om deze te 
respecteren en om er behoedzaam mee om te gaan. Feitelijk weerspiegelt dit ook de kerk en de 
liefde tot God. Als wij ons richten en respect hebben tot de ander ervaren wij veelvuldig Gods liefde 
in al zijn scheppingen. 
 
Uw parochie zou niet bestaan als wij niet zouden beschikken over een legioen aan bevlogen 
vrijwilligers. Daar neem ik mijn petje voor af. Door weer en wind zetten zij zich in en geven de kerk 
een gelaat. De uitstraling wordt door velen ervaren als warm en gemeend. Gelijktijdig kan de 
parochie door hun inzet het financieel volhouden. Maar zoals u weet slaat de vergrijzing toe. Helaas is 
de geëngageerdheid bij jongeren beperkt aanwezig terwijl zij wel hunkeren naar God. De vraag is dan 
ook: hoe houden wij de kerk open?  
Jong en oud kunnen allen samen iets betekenen voor uw parochie.  
 
Uw parochie dient aan een aantal voorwaarden te voldoen om te kunnen voortbestaan. In een 
wereld van ontkerkelijking zal deze toets, genaamd vitaliteitstoets worden uitgevoerd.  
De vitaliteitstoets toetst beoordeeld het volgende: 

- Wordt het geloof voldoende gestalte gegeven in uw parochie 
- Zijn er voldoende parochianen 
- Zijn er voldoende vrijwilligers 
- Komen er voldoende middelen binnen 
- Wat is de staat van het kerkelijke gebouwen 
- Is het kerkbestuur en beheer op orde 

Deze toets zal ook uw parochie mogelijk dit of komend jaar ondergaan. 
 
U als parochiaan weet waar de knelpunten zitten. Laten wij er met Gods genade voor strijden dat wij 
blijven voortbestaan.  
 
Op basis van die vitaliteittoets dienen de financiën op orde te zijn. Voor de parochie OLV van Lourdes 
is dit in het geheel niet het geval. Deze parochie staat al enige tijd financieel onder water. De 
Federatie Maria Magdalena vangt dit momenteel op, maar ik kan u zeggen dat de rek niet eeuwig kan 
zijn. Het bisdom voert dan ook gesprekken met het kerkbestuur. 
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De parochie H. Drie Eenheid schrijft mede door de tomeloze inzet van vrijwilligers nog steeds zwarte 
cijfers. Het bestuur let op elke uitgave. Misschien dat dit wordt ervaren als betuttelend, maar op het 
einde van het jaar wensen wij geen tekort. Het huishoudboekje moet kloppen. Dit is één van de taken 
van kerkbestuurders. 
 
Hierbij geef ik u wel aan dat uw hulp financieel heel hard nodig is om rode cijfers zwart te maken en 
om zwarte cijfers te behouden.  
 
De kerkgebouwen vergen onderhoud. Zo dient er het nodige  hersteld te worden aan de toren van de 
Bavokerk.  
In de Kruisvindingkerk dient op enkele plaatsen na vele looddiefstallen nog plekken hersteld te 
worden. Hoge kosten die wel uitgevoerd dienen te worden om de gebouwen in conditie te houden. 
 
Het kerkbestuur beveelt bij u de Actie Kerkbalans van harte aan. De slogan van Kerkbalans luidt: ‘Geef 
vandaag voor de Kerk van morgen’. Hiermee wordt een stevig appèl op u allen gedaan.  
Zonder uw financiële bijdrage kan de kerk niet voortbestaan.  
 
Het kerkbestuur doet er alles aan om zo zuinig mogelijk met de financiën om te gaan maar zien 
steeds grotere gaten vallen in het rond krijgen van de betalingen. Mede door Corona zien wij 
kerkgangers niet terug gekeerd. De gemeenschap is verarmd door de afwezigheid, terwijl 
gemeenschap juist elkaar versterk en daarmee het geloof wordt verdiept.  
 
Helaas kom ik terug op een zorgelijk probleem. Vele trouwe parochianen worden bij het 
daadwerkelijk ontmoeten van de Heer niet meer kerkelijk begraven. De geloofsconfrontatie kan 
nabestaanden enorm helpen in hun verwerkingsproces. Daarnaast kunnen velen ervaren dat de kerk 
ook met de tijd is mee gegaan. Ik kan u vertellen dat er vrijwilligers bij zijn gekomen op basis van een 
hernieuwde ontmoeting met de hedendaagse kerk binnen de federatie.  
 
Het aantal dopelingen en kinderen die hun eerste H. Communie gaan doen neemt in beide parochies 
gelukkig toe. Dit is een kentering sinds jaren. Dit beeld tekent zich ook af bij het aantal kerkelijke 
huwelijken. In het najaar zal er Federatief breed het vormsel worden toegediend in de H. 
Kruisvindingkerk door Bisschop Van der Hende. 
 
In het pastorale team zijn er in het afgelopen jaar nogal wat ontwikkelingen geweest.  
 
Pastoor Frans Wijnen is gelukkig weer deels hersteld en wederom actief gaan meedraaien in het 
pastorale team. Plotseling werden wij geconfronteerd met het vertrek van pater Urbanus. 
Hierdoor werd de werkdruk op het pastorale team groter. Dit alles is het bisdom niet ontgaan. Hierop 
is besloten door de bisschop dat Pastoor Frans Wijnen functionerend als moderator van de Federatie 
Maria Magdalena per afgelopen 1 januari met emeritaat mocht.  



 

- 3 - van - 3 - 

 
 
Bisschop Van der Hende zal de taak van moderator tijdelijk gaan invullen binnen de federatie. Wij zijn 
pastoor Frans Wijnen dankbaar dat hij te allen tijde zich heeft ingezet voor de parochies en heten 
bisschop Van der Hende hartelijk welkom. Pastoor Wijnen blijft dienstbaar binnen de Federatie en als 
de congregatie het toestaat wonen aan de Slinge. 
 
In dit nieuwe jaar zal worden bekeken of de mistijden binnen de federatie moeten worden 
aangepast. U zult vragen waarom. Het is de bedoeling dat er elk weekend in elke parochie een 
eucharistieviering wordt gehouden. Ook woord- en communieviering zullen blijven plaatsvinden als 
dat noodzakelijk is.  
 
Vorige nieuwjaarsrede heb ik u gezegd dat er een kerkbijeenkomst zou komen. Tijdens het proces 
hier naar toe is er voor gekozen om eerst groepen uit uw parochies uit te nodigen. Dit is met name in 
de Bavo kerk gebeurd onder leiding van een onafhankelijke gespreksleider. Dit proces is nog gaande 
en wordt terug gekoppeld naar het kerkbestuur. Zodra dit proces is afgerond zal het kerkbestuur 
beoordelen hoe zij dit met u gaan communiceren.   
 
Naast dit alles is het kerkbestuur bezig om te kijken hoe wij jongeren kunnen interesseren voor 
binnen de kerk. Denk aan misdienaars, acolieten, koorleden. Het kerkbestuur wilt de communicatie 
verbeteren met behulp van de nieuwe media zoals tiktok en instagram. Het is de bedoeling om dit 
met de jongeren op te zetten. 
 
De Kerkelijke Instelling “Kamphuis Ahoy”. Heeft de Coranatijd deels gebruikt om de gebouwen te 
verbeteren. Waar mogelijk, is er geïsoleerd. Dit heeft tot gevolg dat het energieverbruik is 
afgenomen. In de maand november wordt het 70 jarig bestaan gevierd. 
 
De Parochie H. Drie-Eenheid voorgekomen uit de parochie H. Kruisvinding heeft afgelopen jaar 
bescheiden gememoreerd dat de parochie 100 jaar geleden is opgericht. In 2027 zal het kerkgebouw 
een eeuw bestaan. 
 
Het kerkbestuur kijkt met een goed gevoel terug op het afgelopen jaar. Wij zien de parochies 
herstellen na de corona crisis. Wij horen mensen, die God zoeken. Dit bevestigd dat uw parochie een 
betekenis in de wijk heeft. 
 
Waarde geloofsgenoten, namens het voltallige kerkbestuur van de personele unie H. Drie-Eenheid en 
OLV van Lourdes wens ik u en uw dierbaren op het Hoogfeest van de Openbaring van de Heer, of te 
wel Driekoningen, een Zalig Nieuwjaar. 
 
C.R. van ’t Westende Meeder  
vice-voorzitter  
parochie H. Drie-Eenheid  
en parochie OLV van Lourdes 
  


